	DELIVERY OF HOUSING IN THE NOVOSIBIRSK REGION, CONTINUED
	Жилищное строительство в Новосибирской области. Продолжение

	By the end of 2007, 870,000 sq m of housing are planned to be delivered in the city. Among the largest development sites designated for the construction are the following neighborhoods: Rodniki, Beregovoy, Kliuch-Kamyshensky, Pliuschihinsky, Vesenny, Startovy-Gorsky, Town of Krasnoobsk, Tihvinsky, Yuzhno-Chemskoy, and Akatuisky. The total dwelling area of these sites amounts to over 4.8 mln sq m. The so-called “social housing” (prefabricated panel buildings constructed by local district administrations and delivered in a ready-to-use condition) are becoming increasingly popular. Given their liquidity and a relatively short time required for the construction, these buildings are particularly popular among both the investors and the buyers. Suffice it to say, that in the forth quarter of 2006, the price on “social housing” grew by 25%. Usually contractors begin to sell units in these buildings when the buildings are practically prepared for delivery.
	К концу 2007 г. в городе планируется ввести 870 000 кв. м. жилья. Среди крупнейших строительных площадок такие районы как “Родники”, “Береговой”, “Ключ-Камышенский”, “Плющихинский”, “Весенний”, “Стартовый-Горский”, город Краснообск, “Тихвинский”, “Южно-Чемской” и “Акатуйский”. Общая площадь жилых районов этих площадок более 4,8 млн. кв. м. Так называемое “жилье социального найма” (сборные панельные здания, изготовленные на предприятиях местной администрации, и сдаваемые в годном для эксплуатации виде) становятся все более популярными. Благодаря их легкой сборке и относительно короткому периоду изготовления они пользуются чрезвычайно высоким спросом среди инвесторов и покупателей. Достаточно сказать, что в первом квартале 2006 г. цена на “жилье социального найма” увеличилась на 25%. Застройщики продают квартиры в этих зданиях в период, когда они практически готовы к сдаче в эксплуатацию.

	Presently the most demanded apartments on the market are smaller units: One-room units with the area of 35-40 m; 40-50 m two-room units; and three-room units with the area of up to 80 m. In terms of location, the most popular neighborhoods are those built with low-cost building complexes.
	Самым большим спросом на рынке сегодня пользуются квартиры меньших размеров: однокомнатные квартиры площадью 35-40 кв. м.; двухкомнатные квартиры площадью 40-50 кв. м.; и трехкомнатные квартиры площадью до 80 кв. м. С точки зрения местоположения самыми популярными считаются районы, застроенные малобюджетными жилыми комплексами.


